

2. *Notes*, however, that, in accordance with existing regulations, the petitioner has since returned to the Territory.

642nd meeting,  
19 July 1955.

**1364 (XVI). Petition from Mr. Dieudonné Amouzou Benoit (T/PET.7/433)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Dieudonné Amouzou Benoit concerning Togoland under French Administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/433, T/OBS.7/33, T/L.590),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the petitioner was dismissed from his employment in consequence of a 15 per cent reduction of the working force, that this reduction was dictated by financial factors alone and was executed without regard to the political inclinations of the persons affected;

2. *Draws his attention further* to the fact that if he will apply to the Bureau de placement in the Territory he will be given assistance in obtaining employment.

642nd meeting,  
19 July 1955.

**1365 (XVI). Petition from the National Secretary of Juvento (T/PET.7/434 and Add.1 and 2)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the National Secretary of Juvento concerning Togoland under French Administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/434 and Add.1 and 2, T/L.590),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that Mr. Aihston was deported from the Territory because his conviction on two charges caused him to be regarded by the authorities as an undesirable alien.

642nd meeting,  
19 July 1955.

**1366 (XVI). Petition from Mr. Augustino de Souza (T/PET.7/436)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Augustino de Souza concerning Togoland under French Admin-

2. *Constate*, toutefois, que, se conformant aux règlements en vigueur, le pétitionnaire est, dans l'intervalle, retourné dans le Territoire.

642ème séance,  
le 19 juillet 1955.

**1364 (XVI). Pétition de M. Dieudonné Amouzou Benoit (T/PET.7/433)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Dieudonné Amouzou Benoit, concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.7/433, T/OBS.7/33, T/L.590),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration du représentant spécial, d'où il ressort en particulier que l'intéressé a été licencié par suite d'une compression de personnel affectant 15 pour 100 des employés, que cette compression n'était due qu'à des considérations d'ordre financier et qu'elle n'avait absolument rien à voir avec les idées politiques des intéressés;

2. *Appelle en outre son attention* sur le fait que, s'il s'adresse au Bureau de placement du Territoire, on l'aidera à trouver une situation.

642ème séance,  
le 19 juillet 1955.

**1365 (XVI). Pétition du Secrétaire national de la Juvento (T/PET.7/434 et Add.1 et 2)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du Secrétaire national de la Juvento concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.7/434 et Add.1 et 2, T/L.590),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort en particulier que M. Aihston a été éloigné du Territoire parce que les autorités compétentes avaient estimé, vu ses condamnations pour deux délits, que c'était un étranger indésirable.

642ème séance,  
le 19 juillet 1955.

**1366 (XVI). Pétition de M. Augustino de Souza (T/PET.7/436)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Augustino de Souza concernant le Togo sous administration française,

istration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/436, T/L.590),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority to the effect that:

(a) He was invited by the Roads Service to vacate his home in order that urgently needed repairs might be carried out on it;

(b) The Mayor-Administrator of Lomé intervened to point out to him the dangers involved and to grant him the necessary time;

(c) The petitioner has in no way paid attention to the warnings that he has received and has effected no repairs to his house;

(d) The Administering Authority has not placed and does not intend to place any obstacles in the way of the lawful political activities of the petitioner.

*642nd meeting,  
19 July 1955.*

en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.7/436, T/L.590),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort que:

a) L'intéressé a été invité par le Service de la voirie à évacuer et à réparer d'urgence la maison qu'il habite;

b) L'Administrateur-Maire de Lomé est intervenu pour lui démontrer le danger qu'il courait et pour lui accorder les délais nécessaires;

c) Le pétitionnaire n'a nullement obtempéré aux avertissements qui lui ont été donnés et n'a pas fait réparer sa maison;

d) L'Autorité administrante ne plaçait, et ne propose de placer, aucun obstacle aux activités politiques légitimes du pétitionnaire.

*642ème séance,  
le 19 juillet 1955.*